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Les rebaixes, aquella pràctica
comercial que vam importar
dels Estats Units pels volts dels
anys 40 del segle passat, no
viuen els seus millors moments. 

Arran de la liberalització d’a-
quest període promulgada pel
govern espanyol el 2012 i de la
suspensió per part del Tribunal
Constitucional de la llei catalana
de comerç, les dates oficials i tra-
dicionals d’inici –7 de gener i 1
de juliol– s’han esfumat i la in-
certesa ha crescut tant entre els
botiguers –que no saben quan
han de començar a fer des-
comptes– com entre els clients. 

Per tot plegat, estan tocant
fons les rebaixes? Segueixen te-
nint sentit avui dia, quan, a més,

els hàbits de compra també es-
tan mutant?

“Estan matant les rebaixes”,
respon a aquesta publicació Emi-
liano Maroto, secretari general
de l’Agrupament de Botiguers i
Comerciants de Catalunya
(ABC). Maroto defensa aquest
posicionament criticant les mar-
ques i botigues que fan ofertes tot
l’any i la disbauxa normativa.

I és que, a falta d’una norma
que marqui l’inici oficial de les
rebaixes –la nova llei de comerç
que tramita el Parlament no es-
tableix dues dates d’arrencada,
sinó que només recomana les
tradicionals–, gran part dels co-
merciants catalans van optar
per engegar la campanya d’o-
fertes un dia abans, divendres 30
de juny, per evitar coincidir amb
l’operació sortida del juliol. Ma-
roto, però, no ho veu igual.
“Quan s’avancen les rebaixes és

que no hi ha bones previsions i
es volen maquillar xifres”, la-
menta. “Cal una normativa cla-
ra que estableixi quan s’han de
fer les rebaixes”, apunta, alhora
que clama perquè els comer-
ciants facin front comú per de-
fensar la campanya. 

Per la seva banda, el president
de Badalona Comerç, Óscar Pal-
ma, reconeix que les rebaixes “es-
tan difuminades” i que són “un
concepte cremat”, ja que “durant
tot l’any hi ha ofertes i els clients
ja no s’esperen als descomptes de
gener o juliol”, sosté, encara que
també veu necessària una regu-
lació normativa de la campanya
de rebaixes. De fet, en el cas ba-
daloní gran part dels botiguers
van respectar la data de l’1 de ju-
liol per començar a fer ofertes.

Sigui com sigui, els botiguers
han tornat a penjar el cartell de
‘rebaixes’: no hi ha alternativa.

Rebaixes (malgrat tot)
» La incertesa legal i els descomptes que ja es fan tot l’any posen en dubte la necessitat de fer rebaixes
» Els comerciants reconeixen que la campanya està “difuminada” però reclamen una llei que les reguli

Francisco J. Rodríguez
BARCELONÈS NORD

DADES4Hagin començat el 30
de juny o l’1 de juliol, les rebai-
xes d’estiu d’enguany es pre-
senten com una oportunitat de
millorar els resultats del 2016,
segons les previsions inicials. 

La Confederación Española
de Comercio (CEC) va augurar
a principis de mes que la cam-
panya de descomptes d’estiu fi-
nalitzarà amb un augment de
les vendes del 2% respecte de
l’any passat –del 5% a les zones
turístiques–. Ara mateix, amb
les primeres dades a la mà des-
prés d’un parell de setmanes de
campanya, les previsions no
han variat i se situen també al
voltant del 2-3%, segons infor-

men des de l’Agrupament de
Botiguers i Comerciants de Ca-
talunya (ABC), tot i que en un
principi van preveure que l’aug-
ment seria del 5%. “Hi ha zones
molt castigades i unes altres, les
més turístiques, que aguantaran
millor”, explica Emiliano Ma-
roto, president de l’ABC. 

I pel que fa a l’ocupació? Se-
gons Adecco, les rebaixes d’es-
tiu finalitzaran havent creat un
7% més de llocs de feina que
l’any passat. Per comunitats
autònomes, Catalunya és la se-
gona on més creixeran els con-
tractes de rebaixes, un 10%,
mentre que a Barcelona es cre-
aran 23.700 llocs de treball. 

Més vendes i llocs de feina
malgrat el desconcert legal

Les principals associacions de comerciants auguren un augment de vendes del 2-3%. Fotos: Arxiu
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Opinió

per David Rabadà

És històric que les lleis no re-
flecteixen la justícia social. És
també un fet que sovint la
pressió social va per davant de
les decisions polítiques. I és en-
cara més evident que els inte-
ressos mouen els fils dels par-
tits que diuen representar-
nos. Doncs ara Podemos ens
en mostra un exemple inne-
gable. Aquest partit sempre
s’ha caracteritzat pel 15M, per
les mobilitzacions socials i per
la lògica moral en contra de les
lleis injustes. Desgraciada-
ment davant del referèndum
català s’ha postulat a favor de
la Constitución del 31 d’octu-
bre de 1978, tot i que aquesta
llei no la van votar ni la majo-
ria de demòcrates actuals, ni

els membres de Podemos. Per
a Podemos no és vinculant el
referèndum perquè no s’ajus-
ta a la Constitución. 

Per tant cal esperar un can-
vi de llei abans que el poble ex-
pressi què vol a través de les
urnes. En fi, què fou abans, o
la Constitución o el dret a vo-
tar? Convindrem que poder
votar va primer que la Consti-
tución. En altre cas no van po-
der existir ni la República fran-
cesa, ni la revolució bolivaria-
na. Queda clar doncs que Po-
demos es fa afí al discurs a fa-
vor de la Constitución que de-
fensen PP, Cs, PSOE, PSC i ara
també Podemos. Tots plegats
semblen diferents gossos amb
el mateix bordar. Bup!

Un diari participatiu

4Podemos no pot
Un diari plural

per Pedro Jesús Fernández                 

4No és el nostre

El coordinador general d’E-
UiA, J.J. Nuet, pel que sembla
no té les idees gaire clares. Se-
gons el lloc i l’audiència afir-
ma i defensa una cosa o la
contrària.

En una visita recent a Ba-
dalona no es va cansar de re-
petir que aquest referèndum, li-
derat per la dreta nacionalista
i alimentat per la dreta espa-
nyola, no és el seu. Tanmateix,
diu que s’ha d’anar a votar i
també que EUiA no reconeixe-
rà els resultats.

Com s’explica aquest com-
portament que alguns dels
seus qualifiquem com a ca-
maleònic?

El que tothom reconeix és
l’habilitat de la dreta naciona-
lista i dels independentistes
que han aconseguit que a Ca-
talunya només es parli d’una
cosa que, formalment, encara
no existeix i no dels greus pro-
blemes que afecten la majoria
dels catalans i, particularment,
les persones més afeblides i
vulnerables: l’enorme crisi so-
cial que ha empitjorat les con-
dicions de vida de la classe tre-
balladora.

Es parla de totes les incòg-
nites que encara estan pen-
dents de revelar i que qüestio-
nen la viabilitat del que -diuen
alguns- serà el referèndum que
convertirà Catalunya en un es-
tat independent en forma de re-
pública.

Destacats dirigents d’aquest
procés afirmen que el resultat
del referèndum serà vinculant
i, sigui quina sigui la participa-
ció, si hi ha tan sols un vot més
a favor del sí que del no, en 48

hores es proclamarà la inde-
pendència.

No importa que, segons les
enquestes, més del 57% dels ca-
talans apostin per la reforma de
la Constitució espanyola per
trobar una solució a aquest
conflicte interessat i només un
12% dels catalans vaticinen que
tot això acabarà aconseguint
la independència. Com tam-
poc importa la fractura social i
la confrontació entre les classes
populars que aquest procés està
provocant. L’important és acon-
seguir guanyar temps perquè
uns i altres tapin les seves mi-
sèries i puguin ocultar darrere
la bandera les seves retallades
brutals en drets socials bàsics.

No cal insistir que aquest
anomenat referèndum -que no
ho serà- no tindrà les garanties
democràtiques mínimes sufi-
cients ni el suport internacional
necessari per fer efectiu el re-
sultat. Tampoc cal comptar,
per tant, amb el suport social
imprescindible perquè el re-
sultat sigui vinculant. Res d’ai-
xò preocupa els impulsors d’a-
quest desafiament a les regles
més elementals de la demo-
cràcia. Cada un d’ells continua
amb el seu discurs alimentant
el xoc de trens i culpant -els d’a-
quí- al bunqueritzat govern
central de tot allò dolent que ens
passa als catalans i -els d’allà-
justicialitzant un problema po-
lític. I ni uns ni altres no assu-
meixen la seva responsabilitat
en les retallades de drets i ser-
veis públics, cosa que incre-
menta les desigualtats i empit-
jora les condicions de vida de la
classe treballadora.

A Badalona -em diuen- l’as-
semblea local d’EUiA sempre
s’ha manifestat, mitjançant
diverses resolucions aprovades
de forma massiva, per un mo-
del d’estat federal, republicà,
fraternal amb IU i internacio-
nalista. Per això els militants
d’EUiA –continuen dient-me–,
molt majoritàriament federa-
listes, no col·laboraran en
aquest muntatge de fals refe-
rèndum. Això sí, treballaran
per aconseguir que es convo-
qui un veritable referèndum,
democràtic, efectiu, amb ga-
ranties i reconeixement inter-
nacional.

El problema que avui patim
a Catalunya no només és el
d’encaix amb la resta dels pobles
d’Espanya –tot i que aquest
també hi és, ningú pot negar
aquesta realitat–, sinó i sobretot
el d’aconseguir sortir d’una cri-
si en la qual ens han instal·lat les
polítiques de dretes -espanyola
i catalana- que han empobrit la
majoria de ciutadans, mentre
uns pocs han vist com s’incre-
mentaven les seves riqueses.

Per això, la defensa dels
drets socials per garantir la mi-
llora de la qualitat de vida de
tots els catalans ha de ser una
prioritat per totes aquelles
persones que, des de l’esquer-
ra, volen aconseguir una so-
cietat més justa, igualitària i
democràtica.

Des del respecte a la lliber-
tat de vot de cadascú, som molts
els que ens orientem a no se-
cundar la secessió unilateral.
Restarem, però, atents a les
properes dades i a tot allò que
encara ens queda per conèixer.

Actualitat a la xarxa

#DubtesComuns #MossulAlliberada #ContraLesCordes

@canofite: Si Colau no entiende que en
septiembre debe apoyar el referéndum y,
dicho eso, promueva libertad de voto en-
tre los suyos, su espacio se reducirá.

@txellfeixas: A Mossul se celebra una vic-
tòria costosa: milers de morts, gairebé un
milió de desplaçats i una recuperació de
mil milions de dòlars, diu l’ONU.

@gabrielguerrac: A estas alturas la pre-
gunta ya no es si Rusia trató de ayudar a
Trump a ganar. Es si Rusia quiere que se
sepa, para debilitarlo.
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La crisi econòmica s’ha fet sentir amb
molta intensitat a la nostra ciutat pro-
vocant que molts badalonins i badalo-
nines hagin perdut el seu lloc de treball.
La crisi també ha posat en evidència
l’impacte del model socioeconòmic vi-
gent, que no té com a principi el des-
envolupament i la millora de la vida de
les persones. Les mesures que els go-
verns van adoptar per combatre-la no
han fet més que empitjorar les condi-
cions de vida de la majoria, amb un aug-
ment de la pobresa i de la precarietat la-
boral, i sense haver realitzat canvis im-
portants en el model productiu anterior
ni en el control sobre les oligarquies i
l’augment de les grans fortunes.

En el cas de la nostra ciutat, cal as-
senyalar que en el darrer mandat no es
va impulsar cap mesura per al desen-
volupament econòmic de la ciutat. Tant
és així que Badalona, ciutat abans pio-
nera en projectes de formació i inserció
laboral, s’havia quedat a la cua dels ajun-
taments en matèria de promoció de l’ac-
tivitat econòmica i lluita contra l’atur.
Revertir aquesta tendència posant els
drets de les persones al centre de les po-
lítiques públiques i reactivant l’activitat
econòmica a la ciutat ha estat la priori-
tat d’aquests dos primers anys de govern
municipal. Des del govern municipal
hem apostat pel desenvolupament i la
sostenibilitat de la ciutat i per la con-
certació social, mitjançant diversos ins-
truments i mesures entre les quals des-
taquen: La creació del Consell Econò-
mic i social (CES), la concreció d’un Pla
Estratègic de Desenvolupament Eco-

nòmic de Badalona, la presència i par-
ticipació en tots els Fòrums supramu-
nicipals situant la ciutat en l’estratègia
d’internacionalització de l’AMB, Una
aposta per la reindustrialització gene-
rant nou sòl per activitats econòmiques
i modernitzant l’existent, l’atorgament
de microcrèdits que generin ocupació,
l’Ateneu Cooperatiu i la Xarxa d’Eco-
nomia Social i Solidària, el programa
singular per joves realitzat amb la Fura
dels Baus i la Fundación Laboral de la
Construcción, entre altres i les dues me-
sures més importants:

Hem incrementat un 60% els recur-
sos destinats a foment de l’ocupació i
hem establert un salari mínim de 1000
euros per totes les persones contractades
en plans d’ocupació municipals. 

Respecte als plans d’ocupació els
hem fet més integrals i diversos. Per pri-
mera vegada, s’ha desenvolupat un pla
d’ocupació amb finançament 100%
municipal que ens ha permès, a més de
generar ocupació, actuar en els àmbits
de l’assessorament i lluita contra la
pobresa energètica, la millora i ade-
quació d’habitatges per a persones
grans i l’extensió de la xarxa de fibra òp-
tica a la ciutat. 

També, en igualtat de mèrits i ca-
pacitat, s’ha establert un sistema de sor-
teig per ocupar els llocs de treball, fent
d’aquesta manera molt més transparent
el sistema de selecció.

És a dir, hem apostat per les perso-
nes, per ajudar a les famílies sortir de la
crisi i per la dignificació dels seus sala-
ris i les seves condicions laborals. 

per Àlex Mañas (ICV-EUiA Badalona)

4Prioritat: les persones
Un diari obert

per Xavier García Albiol (PP Badalona)

Hace meses que muchos vecinos me pa-
ran por la calle para transmitirme su pre-
ocupación porque las ocupaciones ile-
gales se han multiplicado en muchos de
nuestros barrios. Primero fueron los ve-
cinos de Montigalà los que dieron la voz
de alarma y denunciaron públicamen-
te que llevan meses sufriendo ocupa-
ciones ilegales en sus edificios. Unas ocu-
paciones que están generando proble-
mas de convivencia muy graves que les
afecta, y mucho, en su día a día: no pue-
den salir tranquilos de sus casas, sufren
cuando dejan sus hogares vacíos y temen
porque la violencia verbal se acabe con-
virtiendo también en física.

Pero no es solo Montigalà, también
en Llefià, la Salut, Bufalà, Pomar, Sant
Roc, Artigues, Lloreda o Canyet, entre
otros. Muchos de nuestros barrios están
sufriendo la misma situación. La falta de
seguridad que hay en las calles, con me-
nos policía que nunca para ayudar a los
vecinos, está provocando que estas ocu-
paciones estén creciendo de forma alar-
mante. Las mafias aprovechan esta fal-
ta de seguridad para ocupar los pisos que
están vacíos mientras que los vecinos se
encuentran totalmente indefensos ante
las situaciones que provocan, algunas de
ellas muy graves y peligrosas. 

El problema de esta situación nace
desde que la CUP gobierna en Badalo-
na: menos policía en la calle significa que
los delincuentes actúan de forma muc-
ho más impune. Es así de sencillo. Cu-
ando se apuesta por eliminar guardias
de barrio, cuando se elimina la unidad
Omega de intervención especial, cuan-
do en vez de potenciar la comisaría de

Sant Roc se apuesta por su desmante-
lamiento, los resultados son estos.

Y lo peor de todo es la respuesta que
da el Ayuntamiento a los vecinos que de-
nuncian estas situaciones: justifican,
en muchos casos, las ocupaciones. La al-
caldesa de la CUP, que lo es gracias al
apoyo del PSC, gira la espalda totalmente
a los vecinos justificando las ocupacio-
nes y no dando ninguna solución a
aquellos que quieren vivir tranquilos en
sus casas. Es decir, que además de su-
frir el calvario que significa tener como
vecinos a los que no se comportan, a los
que viven atemorizando al resto, pinc-
hando la luz y, en muchos casos, agu-
antando además todo tipo de insultos y
amenazas, cuando van al Ayuntamien-
to no obtienen ni ayuda ni respuesta para
su problema. 

Está claro que los que actualmente
dirigen el Ayuntamiento creen que Ba-
dalona es una ciudad segura, que está
bien limpia, que los parques y plazas es-
tán bien cuidados, que no pasan cosas
y que aquí todo es perfecto. Pero no. Igu-
al esa es la realidad que se ve desde los
despachos, pero ni mucho menos es la
que sufren los vecinos cada día.

El Ayuntamiento puede hacer, y
mucho, para evitar que las ocupacio-
nes ilegales sigan creciendo de forma
tan preocupante. Solo hace falta que-
rer y poner todos los recursos y medios
posibles, tanto materiales como de Gu-
ardia Urbana, para impedirlo. Mucho
me temo que esta no es la prioridad de
la CUP, que se preocupa por todo
menos por resolver los problemas re-
ales de los ciudadanos.

4Los ocupas ilegales 

Parlen els
veïns

Pilar
“Penso que l’Ajun-
tament no hauria
de fer-ho, sobretot
si són activitats que
es fan fora de l’ho-
rari lectiu. Si ho
fan, s’estaran pas-

sant molt. Jo no veig clar que vulguin co-
brar l’IBI a les escoles de l’Església i crec
que ara no toca fer-ho”.

Cándido
“Em sembla co-
rrecte. Així repar-
tim els impostos
entre tots i jo no
hauré de pagar tant
IBI com ara. To-
thom ha de pagar

impostos i totes les escoles també. Si no,
s’apugen impostos als de sempre men-
tre alguns en queden exempts”.

Marina
“Em sembla perfec-
te. L’Església és qui
té més capital i rep
molts beneficis per
part de l’adminis-
tració. S’està afavo-
rint una institució

que en teoria hauria d’ajudar els altres. De
fet, l’Església hauria de pagar en funció
dels seus ingressos, que són molt alts”.

Rogelio
“No em sembla
malament. Ja que
paguem tots els ciu-
tadans, que pagui
l’Església també. La
veritat és que no
segueixo molt l’ac-

tualitat política, però em sembla bé que
l’Ajuntament de Badalona hagi decidit
demanar a l’Església que pagui l’IBI.

Què et sembla que Badalona vulgui cobrar l’IBI a les escoles religioses?
per Andreu Merino

@NicolasValle: Xavier Sardà diu que l’1
d’octubre no anirà a votar. M'esperaré al
que digui Paquirrín i Belén Esteban per
decidir-me.

@jordisalvia: Un hotel amb forma de gui-
tarra i un casino amb 1.200 màquines i
100 taules. I la rebaixa de l'impost sobre el
joc. Viva las Vegas! #BCNWorld.

@thehardmenpath: ¿Cómo ha podido
Froilán pasar de repetidor 3 veces de 2º de
la ESO a la universidad en 3 años? Deja
que Berlanga te lo explique.

Opinió en 140 caràcters
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Badalona

L’Ajuntament vol cobrar l’IBI a
les escoles religioses de la ciutat
» El govern municipal vol acabar amb l’exempció de l’impost 

corresponent a les activitats privades que acullen aquests centres

La UPC minimitza l’impacte
ambiental del canal del port

MEDI AMBIENT4Un estudi de la
Universitat Politècnica de Cata-
lunya (UPC) estableix que la
construcció del canal del port no
tindrà un impacte significatiu al
freàtic de la zona com a conse-
qüència de la interacció entre
l’aigua dolça del freàtic i l’aigua
salada provinent del mar. L’es-
tudi va ser sol·licitat pel Fòrum
de Medi Ambient de l’Ajunta-
ment i les seves conclusions mi-
nimitzen les afectacions me-
diambientals del projecte.

L’informe es va presentar al
mateix Fòrum de Medi Am-

bient la setamna passada, amb
la presència de grups municipals
de l’Ajuntament, del port de
Badalona, d’entitats veïnals i
ecologistes, a més de tècnics
del consistori.

La presentació de les con-
clusions de l’estudi va anar a cà-
rrec de l’enginyer de Camins, Ca-
nals i Ports, catedràtic i director
del Departament d’Enginyeria
Civil i Ambiental de la Univer-
sitat Politècnica de Catalunya
(UPC), Xavier Sánchez Vilà, qui
va respondre als dubtes i pre-
guntes dels assistents.

Consell Econòmic i Social | Avui, primera sessió
Avui a les cinc de la tarda, el Consell Econòmic i Social de Badalona celebrarà la seva primera sessió a

la sala de Premsa de l’edifici el Viver de l’Ajuntament. Aquest Consell serà l’òrgan a través del qual
s’instrumenta la participació democràtica dels treballadors, empresaris, entitats ciutadanes i l’Ajunta-
ment en totes aquelles matèries i que incideixen en el desenvolupament econòmic i social de la ciutat.

Cobrar part de l’Impost de Béns
Immobles (IBI) a les escoles reli-
gioses. Aquest és l’objectiu de
l’Ajuntament de cara al 2018, tal
com ha anunciat aquesta setma-
na el govern municipal de Dolors
Sabater. Els diners que l’executiu
vol ingressar a les ordenances
fiscals del 2018 són els correspo-
nents a aquelles activitats dels
centres religiosos que no reben
subvenció pública en forma de
concert. Això principalment pot
afectar algunes línies de batxille-
rat o les activitats extraescolars.
L’Ajuntament calcula que el 2016
les arques municipals van deixar
d’ingressar 230.000 euros en
concepte d’IBI dels centres reli-
giosos, a causa de l’exempció de
pagament d’aquest impost de la
qual gaudeix l’Església a l’estat es-
panyol des del 1979.

CANVI LEGISLATIU
Ara l’Ajuntament enviarà una car-
ta a diverses escoles que disposen
de 17 immobles a la ciutat. L’ob-
jectiu és conèixer quines activitats
s’hi desenvolupen, com es finan-
cen i quants metres quadrats es re-
serven per dur-les a terme. En fun-
ció d’això, l’Ajuntament podrà es-
timar quina part dels 230.000 eu-
ros podria recaptar, ja que no
tota aquesta quantitat de diners és
referent a activitats privades.

El consistori defensa la legi-
timitat de la mesura per la darrera
sentència del Tribunal de Justí-
cia de la Unió Europea (TJUE),
que al juny va establir que l’e-

xempció de l’IBI a centres reli-
giosos podria suposar una “aju-
da estatal prohibida”.

Tot i això, perquè el consisto-
ri pugui aplicar el seu pla seria ne-
cessari que l’estat espanyol apli-
qués un canvi en la legislació,
concretament en la Llei d’Hisen-
des Locals. L’executiu de Dolors
Sabater considera que el canvi és
obligatori, però Madrid encara
no s’ha pronunciat. “Tenim eines
per reclamar aquest IBI a l’Esglé-
sia encara que l’estat no com-
pleixi”, va expressar el tercer tinent
d’alcaldia, Jose Téllez, dilluns en
roda de premsa, sense especificar
les alternatives de les quals disposa
l’Ajuntament. Per la seva banda,
l’alcaldessa, Dolors Sabater, va
emmarcar l’anunci en les políti-
ques de “justícia social” impulsa-
des en aquest mandat, com l’aug-
ment de l’IBI a les grans superfí-
cies comercials o la tarifació social
en equipaments educatius. “Vo-
lem una fiscalitat justa que bene-
ficiï els ciutadans i no els oligo-
polis”, argumenta l’alcaldessa.

Per la seva banda, la Fundació
Escola Cristiana, que compta amb
10 escoles a Badalona, es mostra

prudent i defensa l’exempció de l’I-
BI en el marc de la Llei de Mece-
natge. “L'Església és una entitat
sense ànim de lucre”, argumenta
el seu secretari general adjunt, Mi-
quel Mateo, que avança que la fun-
dació respectarà la normativa que
sigui vigent en cada moment.

PP I PSC REACCIONEN
El PP ha reaccionat a l’anunci de
l’Ajuntament amb incredulitat i el
portaveu del principal grup de l’o-
posició, Juan Fernández, qualifi-
ca la mesura de “fum i propagan-
da política”. “Conceptualment no
estem d’acord amb la mesura i a
més la sentència europea no obli-
ga l’estat a canviar la llei”, diu el re-
gidor popular, que defensa la fun-
ció pública de l’escola religiosa.

Per la seva banda, el PSC es
mostra a favor de la mesura però
demana al govern municipal que
els faciliti més informació sobre
com i quan es vol aplicar. “Men-
tre no es pot tirar endavant, tam-
bé ens agradaria saber que farà l’A-
juntament amb els 21 milions
d’euros de superàvit de l’any pas-
sat”, diu el president del grup
municipal socialista, Álex Pastor.

Un moment de la roda de premsa de dilluns. Foto: Línia Nord

Andreu Merino
BADALONA

La ciutat assajarà el veto als
cotxes en episodis de pol·lució

CONTAMINACIÓ4 Badalona
serà una de les cinc ciutats de l’à-
rea metropolitana de Barcelona
que acollirà les primeres proves
pilot per vetar la circulació dels
vehicles més contaminants du-
rant episodis d’alta contamina-
ció atmosfèrica. Segons ha
anunciat el regidor de Mobilitat,
Francesc Duran, a les xarxes so-
cials, les zones d’actuació prio-
ritària a la ciutat seran els barris
de Progrés i el Centre, Dalt la
Vila, Llefià i Lloreda. 

La mesura se suma a la res-
tricció dels vehicles que ja està

prevista fer a la zona de l'entorn
de les rondes a partir de l’1 de
desembre del 2017. A partir d’a-
leshores, els turismes que no dis-
posin de l’etiqueta ambiental
de la Dirección General de Trá-
fico (DGT) no hi podran.

Sant Boi de Llobregat, Sant
Just Desvern, Castelldefels i
Sant Cugat del Vallès també
acolliran els primers assajos,
segons va anunciar dimarts l’À-
rea Metropolitana de Barcelona
(AMB) al seu Consell de Mobi-
litat, en el qual van participar un
centenar d’experts.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 9 | línianord.cat13 juliol 2017



Badalona
| 10 línianord.cat 13 juliol 2017

La Salut i Llefià exigeixen
millores a l’espai públic

RECLAMACIÓ4Diverses associa-
cions de veïns de Llefià i la Salut
es van reunir ahir a la tarda amb
representants municipals per fer-
los arribar les seves reclamacions
relacionades amb l’espai públic i
les zones verdes d’aquests barris
de la ciutat.

A l’hora de tancament d’a-
questa edició la reunió no havia
acabat. Abans d’iniciar la trobada
el president de l’Associació de

Veïns de Sant Joan de Llefià-
Gran Sol, Jordi Mesas, va atendre
aquesta publicació per explicar que
les principals demandes dels veïns
se centraven en el mal estat de les
voreres, la il·luminació de la via pú-
blica o l’estat de conservació del
parc de Gran Sol. Segons Mesas,
els veïns esperaven la participació
en la reunió dels regidors d’Espai
Públic, Francesc Duran, i de Medi
Ambient, Àlex Mañas.

L’Ajuntament  vol evitar
l’acumulació de mobles al carrer
CIVISME4L’Ajuntament ha ini-
ciat la campanya On i quan
toca! per sensibilitzar la ciuta-
dania de la necessitat de desfer-
se dels mobles vells de la mane-
ra adequada. Un dels objectius
de la iniciativa és recordar que el
telèfon 901 114 115 per al servei
gratuït de recollida de mobles
està en funcionament 24 hores
al dia. Segons el consistori, es vol
assolir la col·laboració de la ciu-
tadania per evitar la negativa
imatge de la presència de mobles
vells a l’espai públic.

Per aconseguir-ho, es dis-
tribuiran cartells arreu de la
ciutat, díptics a les llars i adhe-
sius informatius als contenidors

d’escombraries per informar de
l’existència del número telefònic
del servei de recollida.

Després de trucar es poden
deixar els mobles al costat dels
contenidors, sense entorpir el
pas dels i les vianants, dilluns, di-
mecres i divendres, o bé, di-
marts, dijous i dissabte segons el
lloc de la ciutat. 

“Aquesta campanya és una
més de les actuacions d’aquest
govern municipal per tenir cura
de l’espai públic i del seu man-
teniment, en la línia encetada de
la millora dels paviments o la
millora de l’enllumenat”, consi-
dera el regidor d’Espais Pú-
blics, Francesc Duran.

PLE MUNICIPAL4El Ple extraor-
dinari sobre Serveis Socials cele-
brat ahir a Badalona va reprovar
la gestió dels Serveis Socials per
part del govern municipal, amb
els vots a favor de tots els grups de
l’oposició. L’executiu de Dolors
Sabater va donar explicacions a
instàncies dels populars, que ha-
vien forçat el Ple. El principal
partit de l’oposició arribava a la
cita responsabilitzant el govern
d’una situació de “paràlisi sense
precedents” del funcionament de
l’àrea. El seu portaveu, Juan Fer-
nández, va retreure a la regidora
de Serveis Socials, Agnès Rotger,
que l’Ajuntament només gastés la
meitat del pressupost del depar-
tament el 2016 i només el 10% en
els sis primers mesos de l’any. Fer-
nández també va acusar el govern
de gastar una ínfima part de la
partida destinada a pal·liar la po-
bresa energètica.

Per la seva banda, Rotger es va
mostrar contundent en la res-
posta. Durant la presentació de
l’informe requerit pel PP, la regi-
dora va explicar que durant el
2016 es van tramitar 683 ajudes
d’urgència social, així com 154
aquest any. Així mateix, durant el
2016, es van atendre 1.800 per-
sones amb dependència, 160 per-
sones sense sostre, es va fer se-

guiment de 350 casos de desno-
naments, mentre que el servei
d’integració sociolaboral de l’A-
juntament va orientar 1.300 veïns.
En total, la suma de les ajudes di-
rectes i les gestionades a través
d’entitats és de 420.000 euros.
D’altra banda, Rotger i els seus
companys de govern van assegu-
rar que no s’havia tallat el consum
de subministraments bàsics a
ningú i que la baixa despesa es
deu al fet de no haver “prioritzat”
el pagament de deutes de parti-
culars a les empreses.

Amb tot, Rotger i el govern
van admetre durant el Ple que el
funcionament dels Serveis So-
cials no és l’òptim i van assegurar
que l’executiu està treballant en
canvis estructurals. Uns canvis
que, segons argumenten, són ne-

cessaris a causa de l’herència re-
buda per part del PP. Així mateix,
el PP i la resta de grups de l’opo-
sició van acusar d’inacció i inefi-
ciència política.

Al seu torn, Sabater va dema-
nar a l’oposició “proactivitat” per
solucionar els problemes dels Ser-
veis Socials. “Haurien d’haver-se
preparat el debat per estar a l’al-
tura”, va etzibar. Unes paraules
que van provocar l’enuig de l’o-
posició. Martínez (PDeCAT) va la-
mentar que l’alcaldessa “renyés”
els grups municipals, mentre que
Fernández va acusar-la d’haver
“perdut els papers”.

El debat sobre els Serveis So-
cials continuarà i per ara CCOO ja
ha proposat la creació d’una mesa
de treball de la qual en formin part
els sindicats i els partits.

Una imatge del Ple celebrat ahir. Foto: Línia Nord

L’oposició en bloc reprova 
la gestió dels Serveis Socials
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Folklore andalús i gallec 
i pop a les Nits al Port

MÚSICA4 Demà a les deu de la
nit la tianenca Victòria Riba i el
badaloní Rafael Bueno, excon-
cursant del talent show televisiu
La Voz, actuaran al port de Ba-
dalona en el marc de la cinquena
edició del festival Nits al Port. In-
terpretaran un repertori variat de
boleros, flamenc, i rumba. Bue-
no, a més,  oferirà la presentació
de temes del seu nou disc, produït
per Alejandro Sanz. 

D’altra banda, el certamen
tornarà a collir una actuació dis-
sabte a les deu de la nit. 

En aquest cas, el protago-
nisme serà per al folklore d’o-
rigen gallec i andalús, amb la
participació de cinc entitats
de la ciutat: Agarimos i els
cors de l’Hermandad de Ba-
dalona, Flamenco Vivo, Nues-
tra Señora de la Esperanza i
ACRA Ciudad Badalona.

Ángel Gómez i Gaetan Borde,
guanyadors del Cryptshow

CINEMA4El curtmetrage Behind,
d’Ángel Gómez, ha guanyat el
10è Premi Serra Circular del Fes-
tival Cryptshow, atorgat pel jurat
format per Eva Ayats, Domingo
López, Ramon Mas, Daní Seguí i
Mònica Van Campen, que l’han
considerat la “proposta de terror
més sòlida”. D’altra banda, The le-
gend of the Crabe-Phare, de Gae-
tan Borde, es va endur el premi del
públic del certamen badaloní.

Behind explica la història d’A-
rianne, una mare divorciada, ob-
sessionada a evitar que el seu fill
caigui en mans del seu exmarit.
Després de conèixer Leonor, la por
i la suggestió fan que passi una nit
d’autèntic malson. Un curtme-

tratge, doncs, que entra en el la-
berint de la ment i reivindica el po-
der de l’instint maternal per com-
batre les pors.

D’altra banda, el curtmetrat-
ge d’animació The legend of the
Crabe-Phare està protagonitzat
per un monstre depredador. Es
tracta d’un crustaci que ha aterrit
centenars de mariners al llarg de
la història, l’aparició del qual pot
suposar una autèntica catàstrofe
si s’apropa a la civilització.

Garden Party o Hilde són al-
guns dels altres curts premiats,
mentre que Macarena Gómez ha
guanyat el premi a millor actriu
per Behind i Claus Flygare a mi-
llor actor per The Sunken Convent.

SOLIDARITAT4Un grup de 23
infants sahrauís procedents de
camps de refugiats passaran
l’estiu a Badalona. Els nens i
nens tenen entre 9 i 12 anys i al
llarg dels mesos d’estiu partici-
paran en activitats esportives, de
lleure o culturals a la ciutat. Per
exemple, visitaran el Museu de
Badalona.

A més, durant la seva estada
els infants rebran assistència
sanitària en matèria d’atenció,
prevenció i promoció de la salut,
seguint els criteris de les revi-
sions pediàtriques a càrrec de
l’Institut Català de la Salut i de
Badalona Serveis Assistencials.
L’alcaldessa, Dolors Sabater,
acompanyada del cinquè tinent
d’Alcaldia i regidor de l’Àmbit de
Badalona Justa i Inclusiva, Fran-
cesc Ribot, i diversos regidors i
regidores de l’Ajuntament va
oferir divendres una recepció als
infants amb l’objectiu de donar-
los la benvinguda a la ciutat.

L’estada d’aquests nens i ne-
nes a la ciutat s’emmarca en el
projecte solidari Vacances en
pau, gestionat per l’entitat Esa-
bar Saharauí Badalona Coope-
ració. L’objectiu és que els me-
nors puguin gaudir de la seva es-
tada amb les famílies acollidores
residents a Badalona, algunes de

les quals tenen fills i filles de la
seva mateixa edat.

Des de fa anys diverses enti-
tats coordinen l’estada d’infants
sahrauís a diferents municipis de
la comarca i d’arreu de Cata-
lunya. L’arribada de nens i nenes
procedents de camps de refu-
giats, però, ha anat minvant els
darrers anys, en part a causa de
la crisi econòmica, per la qual
cosa les entitats fan una crida a
la implicació de les famílies en el
projecte, que facilita als infants
la possibilitat de conèixer una al-
tra realitat i participar en dife-

rents activitats a les quals nor-
malment no tenen accés.

165.000 REFUGIATS
Des que l’estat espanyol va reti-
rar-se del Sàhara Occidental
l’any 1975, 165.000 persones
han fugit a camps de refugiats,
segons l’Alt Comissionat de les
Nacions Unides per als Refu-
giats (ACNUR).

La immensa majoria d’a-
questes persones continuen es-
perant una solució per part de la
comunitat internacional que els
permeti tornar a casa seva. 

Sabater i Ribot van presidir la recepció. Foto: Ajuntament

Badalona dóna la benvinguda
a 23 nens i nenes sahrauís
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Santa Coloma

MOBILITZACIÓ4La plaça de la
Vila acollirà avui a les set de la tar-
da una concentració amb el lema
Volem votar, Ajuntament col·la-
bora per demanar al consistori
que cedeixi espais municipals per
al referèndum d’autodetermina-
ció de Catalunya previst per a l’1
d’octubre. 

La mobilització està convoca-
da per SOM, mentre que la CUP
-que forma part de la candidatu-
ra municipalista-, ERC i la dele-
gació de l’Assemblea Nacional
Catalana (ANC) s’hi han sumat.
ICV-EUiA, que té dos regidors a
l’Ajuntament, no se sumarà a la
concentració com a partit però
fonts de la formació avancen que
diversos militants acudiran a la
convocatòria. “Volem comptar
amb el ventall més ampli possible
però de moment només s’ha mo-
gut la gent del Sí”, diu el portaveu
de Som, Aitor Blanc.

La convocatòria arriba després
que al juny l’alcaldessa, Núria

Parlon, manifestés que la Gene-
ralitat no podrà obligar cap fun-
cionari a donar cobertura al refe-
rèndum. “Ens trobarem davant
d'una suspensió del Tribunal
Consntitucional, que també sus-
pendrà la llei que convoqui la
consulta”, va manifestar Parlon
aleshores en declaracions a aques-
ta publicació, argumentant així les
conseqüències jurídiques que, al

seu entendre, podria provocar la
cessió d’espais per al referèndum.

Per la seva banda, Blanc ex-
plica que l’objectiu d’avui no és una
concentració multitudinària, sinó
donar el tret de sortida a un “cicle
de mobilitzacions” favorables al re-
ferèndum que la candidatura vol
impulsar fins a l’1 d’octubre. “Vo-
lem pressionar per la cessió de lo-
cals municipals”, conclou Blanc.

Els convocants volen que Parlon cedeixi locals municipals. Foto: Arxiu

Crida per demanar a Parlon que
col·labori amb el referèndum

» Som convoca avui una concentració amb el lema “Volem votar”
» CUP, ERC i ANC s’hi sumen i representants d’ICV hi asssitiran

La ciutat es bolcarà diumenge
amb la ‘Princesa María’

SOLIDARITAT4El Teatre Saga-
rra acollirà diumenge una gala
solidària, els beneficis de la qual
es destinaran íntegrament al
tractament de la María, una
nena de 21 mesos del barri de les
Oliveres que pateix isquèmia
cerebral, una patologia que im-
pedeix la correcta circulació de
la sang fins al cervell. Aquesta
malaltia, a més, fa que la nena
pateixi una mitjana de vuit atacs
epilèptics cada hora i és per
això que la família, amb l’ajuda
d’Airiños da Nosa Galicia i as-
sessorada pels professionals de
l’hospital de la Vall d’Herbon, ha
recorregut a una clínica gallega
que treballa amb cèl·lules mare

per sotmetre la nena a un trac-
tament experimental.

L’Ajuntament ha cedit el te-
atre perquè diumenge a les sis de
la tarda hi actuïn Rafa Bueno, el
Mago Fleky, Javi Jareño o el
grup de dansa Ramboia, del
centre cultural gallec. L’entrada
val 5 euros, que es destinaran ín-
tegrament a les despeses que su-
posa el tractament mèdic.

La gala ha anat precedida
d’una campanya a les xarxes
socials amb l’etiqueta #Prince-
saMaría, coordinada per Carlos
Ladera, que fa un molt bon ba-
lanç de la resposta que els veïns
de Santa Coloma han donat a la
iniciativa solidària.

Trobada de casals d’estiu 
per fomentar  la convivència

COHESIÓ4El parc de Can Zam
acollirà avui des de les deu del
matí fins a la una del migdia la
Trobada de casals d’estiu, en el
marc de la campanya Jo sóc Se-
rra d’en Mena, un projecte d’in-
tervenció comunitària pel fo-
ment de la convivència.

D’altra banda, també avui de
set de la tarda a dos quarts de
nou del vespre el parc dels Pins
esdevindrà L’amfiteatre dels
joves, una proposta que inclou
esports, grafits amb Urban
Time (cal inscripció prèvia) i
pintures sobre rodes.

Els impulsors de la iniciativa
són la Fundació Germina, els
centres oberts Moisès i Rialles, el
CRIJ Rellotge XXI, el Casal dels
Infants i el Servei Municipal d’E-
ducació i Infància. Hi han col·la-
borat l’Associació Juvenil i Es-
portiva Karate Can Peixauet,
l’Associació de Voluntaris de Pro-
tecció Civil, l’Associació Fondo de
Dalt Pirineus, l’Associació SC-Me-
dia i la Biblioteca del Fondo.

Es faran activitats fins al 26
de juliol, quan es clourà el pro-
grama amb l’activitat Imagina i
construeix el barri amb caixes.

Obres a 23 escoles públiques
durant les vacances d’estiu

EDUCACIÓ4Durant les vacances
escolars d’estiu, l’Ajuntament fa
actuacions de manteniment i
millora a 23 centres públics d’in-
fantil i primària i a 8 llars d’in-
fants també públiques. Es desti-
naran 331.000 euros per reparar
les instal·lacions deteriorades
dels centres escolars.

Les reformes, les adaptacions
i les millores dels centres escolars
públics són competència de la Ge-
neralitat però aquestes obres es

faran amb pressupost municipal.
El consistori justifica la decisió
per la “necessitat d’execució ur-
gent” dels treballs. Una vegada les
obres estiguin fetes, el consisto-
ri ha anunciat que reclamarà la
inversió feta a la Generalitat.

Les obres són, en gran part,
per solucionar problemes deri-
vats d’instal·lacions d’aigua i
llum, de climatització o per so-
lucionar deficiències en parets,
cobertes i patis.

Transparència | Bona nota per a l’Ajuntament
L’Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet ha obtingut una puntuació de 95 punts sobre 100  en l’in-

forme sobre l’Índex de Transparència dels Ajuntaments 2017, fet per Transparency Internacional España
i que mesura diferents àrees de transparència dels 110 ajuntaments de les majors ciutats de l’estat espan-

yol. Amb aquesta puntuació, el consistori se situa entre els 50 considerats més transparents de l’estat.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 13 | línianord.cat13 juliol 2017

Si el Parlament de Catalu-
nya hi ha qüestions que
no pot tocar, és a dir, de-

batre, vol dir que no és un par-
lament sobirà. És com un
menor, que, si bé pot mirar in-
ternet (per fer els deures), hi ha
pàgines que té restringides pels
encarregats de la seva tutela. Si
això és així, si Catalunya és un
país no sobirà amb un Parla-
ment amb tallafocs infantil,
amb dret a decidir quatre collo-
nadetes i prou, perquè sempre
hi ha un tutor que vigila, no és
just que Catalunya aporti di-
ners com un major d’edat per

mantenir el tutor i els seus pa-
rents. No es pot ser una mica
sobirà, de la mateixa manera
que no es pot ser una mica ve-
getarià o una mica promiscu.
Si Catalunya no és sobirana

és anòmal que en altres èpo-
ques de la vida ho hagi sigut?
Si Catalunya no és sobirana és
anòmal que justament els seus
habitants en reclamin la sobi-
rania? Ara mateix al Parlament
de Catalunya hi ha temes que
no es poden ni esmentar, s’ha
de prohibir parlar-ne, perquè
posen en qüestió els límits del
regne de Felip VI (regne here-

tat de Joan Carles I, al seu torn
heretat de Francisco Franco).
Parlar del que volem per al
nostre futur, en tant que habi-
tants de Catalunya, no és legal. 
Si això és així, què han de

fer els que voten partits repu-
blicans i sobiranistes? Pensar
que els deixaran existir mentre
siguin minoria però que no
podran mai dur a la pràctica
allò que creuen just si són ma-
joria, perquè llavors posaran
en perill la unitat d’Espanya? És
tan absurd com permetre un
partit feminista a l’Iran per, un
cop assolida la majoria, prohi-

bir-li qualsevol gest per la igu-
altat entre sexes. Que em di-
guin, clarament, que votar no
em serveix de res, doncs. 
Mentrestant, dels diners

que se’n van a Madrid i no tor-
nen en diuen “solidaritat”, però
la solidaritat es tria, no s’im-
posa. I quan els impostos són
tan exagerats que provoquen
desigualtats entre els que els
paguen i els que els reben, i
per tant, injustícia, és més ex-
acte dir-ne “tributs” com sem-
pre s’ha fet. 

Empar Moliner, escriptora

Opinió

Això no es toca
Si Catalunya només pot decidir collonadetes, vigilada per un tutor,

per què pot aportar diners com un major d’edat?
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Sant Adrià Exclusió social | Programes reforçats
L’Ajuntament destinarà 40.000 euros a subvencions de Centres Oberts de la ciutat. Aquests centres duen a terme
activitats socioeducatives i de lleure adreçades a infants i joves amb risc d’exclusió social. S’atorgaran 20.000 eu-

ros a l’entitat Salesians Sant Jordi- PES La Mina per a la gestió dels centres oberts Preju-Unión i 1 y 2 de Mayo i
20.000 euros a l’Associació Juvenil Barnabitas per a la gestió del Centre Obert Associació Juvenil Barnabitas.

Ni llums, ni taquígrafs, ni com-
pareixents. Aquest és el context en
el qual es va desenvolupar di-
lluns la primera sessió de la reac-
tivada comissió informativa sobre
les causes judicials que investiguen
presumptes irregularitats a l’A-
juntament. Principalment, l’o-
bertura d’una discoteca el 2008 a
les piscines Maria Besòs i la pre-
sumpta desviació de fons públics
per la vigilància de pisos públics a
la Mina, per la qual la policia va de-
tenir el tercer tinent d’alcalde,
Juan Carlos Ramos, i el gerent del
Consorci de la Mina i Pla de Besòs,
Juan Luis Rosique, el 19 de juny. 

La comissió va celebrar algu-
nes sessions el 2015, però el ca-
lendari previst va quedar inte-
rromput. Ara, s’ha reactivat des-

prés que tots els grups votessin a
favor de fer-ho arran d’una pro-
posta d’ERC en el darrer Ple.

CAP COMPAREIXENT
El calendari aprovat preveia que
dilluns compareguessin a la co-
missió diversos tècnics municipals
dels departaments de Territori i
Serveis Generals. La citació, però,
no és obligatòria i, per tant, les per-
sones citades poden decidir no
anar-hi sense que això suposi cap
conseqüència. Finalment així va
ser i l’única persona que va inter-
venir a la sessió va ser el secreta-
ri per anunciar que cap dels citats
hi acudiria. 

El motiu, segons diverses fonts
consultades, és la por a la possi-
bilitat que les  explicacions que es
poguessin donar influïssin en la
seva defensa als jutjats, ja que al-
guns d’aquests tècnics estan sent
investigats. Altres, en canvi, no hi
van anar perquè estan de vacan-

ces. Aquests tornaran a ser con-
vocats en alguna de les pròximes
sessions, però molt probablement
decidiran no presentar-se a la
sessió. No estan obligats a fer-ho
i la seva absència no comporta cap
sanció o advertiment. 

FUTUR INCERT
Dilluns, després de 20 minuts de
reunió en una sala de la Casa de
la Vila, els representants dels
grups municipals es van aixecar
de la cadira. Alguns, sense haver
decidit encara si hi tornaran a
seure. “Ens estem replantejant la
nostra assistència a les pròximes
reunions”, avança la portaveu de
MES, Isabel Marcuello, que a
més critica que s’hagi escollit la
regidora no adscrita, Fina López,
com a presidenta de la comissió
a petició de l’alcalde, Joan Callau.
“És la pitjor reunió que he viscut
en molts anys a l’Ajuntament”,
diu Marcuello.

Per la seva banda, ERC i Sant
Adrià en Comú (SAeC) respecten
la decisió de no comparèixer pre-
sa pels tècnics però lamenten que
no aprofitessin l’oportunitat d’ex-
plicar-se. El portaveu republicà,
Rubèn Arenas, en responsabilit-
za el govern municipal. “Haurien
de donar exemple però són els pri-
mers que s’amaguen”, diu. “Si els
tècnics haguessin comparegut,
hauria estat més fàcil fer la nostra
feina”,  argumenta el portaveu de
SAeC, Joan Belda. Des de Ciuta-
dans, el seu portaveu, Pedro Sán-
chez, explica que, tot i que el seu
grup ja veia probable que ningú
comparegués, van votar a favor de
la moció d’ERC per “no posar pals
a les rodes”. 

La següent sessió de la comis-
sió informativa estava prevista
per dilluns però finalment s’ha
ajornat fins al 24 de juliol, per do-
nar temps als tècnics citats per res-
pondre si hi aniran.

En paral·lel, ERC podria anun-
ciar avui la convocatòria d’un Ple
extraordinari per demanar expli-
cacions al govern municipal sobre
els casos en els quals se centra la
comissió. Després que Callau
s’hagi negat a convocar-lo, els re-
publicans han aconseguit els su-
ports necessaris per forçar-lo.

FILTRACIONS DEL CAS RAMOS
Segons fonts judicials citades per
Televisió de Badalona, Ramos
hauria reconegut l’entrega de di-
ners al cap d’un clan que es feia cà-
rrec de la vigilància de pisos de la
Mina. El regidor, però, hauria
negat conèixer el motiu de l’en-
trega i la quantitat de diners do-
nats. Segons hauria assegurat en
seu judicial, ell es limitava a com-
plir instruccions.

El jutge l’investiga per pre-
sumptes delictes de prevaricació,
exempcions il·legals, cobraments
il·lícits per abús de poder i frau.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

Els polítics i els tècnics municipals mantenen el seu silenci. Foto: Arxiu

Muts i a la gàbia
» Ningú acudeix a declarar a la comissió sobre els casos de presumptes irregularitats a l’Ajuntament
» La comissió vol recollir informació de les causes de les piscines a Marina Besòs i dels pisos de la Mina
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Els pisos buits de titularitat pú-
blica a la Mina continuen bullint.
Des de la tarda de dimarts fins a
la matinada de dimarts a dime-
cres un nombrós grup de perso-
nes va ocupar de forma simultà-
nia 40 pisos al barri propietat del
Consorci de la Mina. Els immo-
bles estan ubicats a la Rambla de
la Mina, el carrer Anna Frank i l’a-
vinguda Manuel Fernández Már-
quez, segons han confirmat els
Mossos d’Esquadra a Línia Nord.
Les mateixes fonts policials ex-
plicaven abans del tancament
d’aquesta edició que els tràmits
per al desallotjament encara no
havien començat perquè el Con-
sorci no havia denunciat els fets.

Segons fonts municipals, els
40 pisos estaven buits a l’espera
de reallotjar-hi veïns del bloc
Venus, que des del 2002 esperen
l’enderroc de l’immoble. Si aquest
fet es confirmés, s’haurien ocupat
gairebé dos terços dels habitatges
propietat del Consorci dels 62
destinats a un futur reallotja-
ment. D’altra banda, l’Ajunta-
ment ja havia canviat ahir els
panys de 6 pisos dels 22 que

quedaven sense ocupar. Aquesta
publicació ha pogut confirmar
que les ocupacions es van produir
en dues tandes, una a la tarda i l’al-
tra durant la matinada. Durant la
primera, els ocupants de tres pisos
van marxar de forma voluntària
però van tornar a la zona a la ma-
tinada per ocupar de nou. 

MANOLOS I PORTUS
L’ocupació massiva de pisos s’ha
produït tres setmanes després de
la detenció del regidor del barri,
Juan Carlos Ramos, en el marc
d’una operació contra el pre-
sumpte desviament de fons pú-
blics, precisament destinats a la vi-
gilància de pisos buits de titulari-
tat pública a la Mina. La vigilància
de pisos públics i obres privades al
barri ha estat controlada tradicio-
nalment pels clans dels Manolos
i els Portuguesos -Portus-. 

Ara, totes les fonts consulta-
des per aquesta publicació -que
prefereixen conservar l’anoni-
mat- assenyalen que els ocu-
pants dels 40 immobles pertan-
yen o tenen relació amb algun
dels dos clans. També coincidei-
xen a l’hora de considerar que l’o-
cupació massiva ha estat orga-
nitzada. D’altra banda, denuncien
que el barri viu un estat de tensió
i angoixa des de la detenció de Ra-
mos que s’ha accentuat arran
d’aquest episodi.

A l’hora del tancament d’a-
questa edició, diverses fonts es
van posar en contacte amb Línia
Nord per alertar que també s’es-
taven ocupant pisos al bloc Venus.
Pel que fa a l’àmbit polític, demà
el gerent del Consorci de la
Mina –investigat en la mateixa
causa que Ramos– donarà ex-
plicacions als grups municipals.

Part dels pisos ocupats són al carrer Anna Frank. Foto: Arxiu

Els clans de la Mina ocupen
simultàniament 40 pisos al barri

REIVINDICACIÓ4La plataforma
Stop Crematori manté viva l’opo-
sició a la construcció d’un forn cre-
matori dins del projecte de com-
plex funerari projectat a la Cata-
lana. El col·lectiu ha impulsat
aquesta setmana una nova cam-
panya d’adhesions per frenar l’e-
quipament i espera comptar amb
la complicitat de les associacions
de veïns i entitats de la ciutat. Per
ara, segons asseguren, ja han re-
but el suport de sis associacions i
tres entitats. La reivindicació d’S-
top Crematori se centra ara en la
voluntat de frenar un hipotètic
canvi del Pla General Metropoli-
tà (PGM), el marc regulador ur-
banístic del municipi.

Tot plegat, després de les
conclusions de l’informe no vin-
culant  fet pel secretari municipal,
avançat per aquesta publicació, i
que assenyalaven la necessitat de
modificar el PGM si es volia tirar
endavant el complex funerari a la
Catalana. El secretari s’empara-
va en la pròpia regulació de l’ac-
tual PGM, que assenyala que
tots els equipaments en aquesta
zona del municipi han de ser de
titularitat pública, la qual cosa no
es compliria en aquest cas, ja que
la unió temporal d'empreses pri-
vades Tanatori del Litoral va
comprar els terrenys el 2008. 

Nova campanya
per frenar 
el crematori

Abocament
d’aigües residuals
a les platges

MEDI AMBIENT4Les platges
del Fòrum i de Sant Adrià van
patir diumenge un abocament
d’aigües residuals per l'obs-
trucció puntual del col·lector de
Prim en el procés de bomba-
ment d’aigua cap a la depura-
dora del Besòs. L’abocament ha
provocat la prohibició del bany
a les dues platges durant di-
versos dies, per evitar que els
veïns entrin en contacte amb ai-
gua no tractada, la qual cosa po-
dria provocar afectacions en
la salut.

La platja del Fòrum continua
amb la bandera vermella hissa-
da a l’espera que l’Agència Ca-
talana de l’Aigua obtingui re-
sultats de l’analítica de les aigües
de la zona. D’altra banda, la
platja de Sant Adrià va reobrir
als banyistes dimarts i ja torna
a lluir la bandera verda.

Andreu Merino
LA MINA
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Montgat

FESTES4Dissabte la platja del
costat del túnel de Montgat, aco-
llirà la 36a edició de la Festa Cara
al Mar. La tradicional festa mari-
nera comptarà amb una botifa-
rrada, una sardinada i una canta-
da d’havaneres amb rom cremat.
Els protagonistes de la cantada d'-
havaneres seran el grup montga-
tí Roca Grossa i el grup premia-
nenc Barca de mitjana. La pro-
cessó de barques serà a càrrec de

la confraria de pescadors de Mont-
gat, Premià de Mar i el Masnou,
que portaran la imatge de la Mare
de Déu del Carme fins a l'Església
parroquial de Sant Joan acom-
panyats d'una banda de música.
L'arribada de les barques es pre-
veu cap a les nou del vespre.

Segons dades de l’Ajuntament,
la Festa Cara el Mar compta cada
any amb una mitjana de partici-
pació de 2.000 persones.

SUCCESSOS4Els Mossos d’Es-
quadra han informat aquesta
setmana que el 5 de juliol van de-
tenir a Montgat un home de 31
anys reclamat internacional-
ment per Xile per un homicidi
ocorregut a la ciutat de Santia-
go de Xile el  2015. Presumpta-
ment l’home va disparar des
d’un vehicle contra tres persones
que estaven en un carrer de la
ciutat de Santiago. Una persona
va morir i els altres dos van re-
sultar ferits.

Ara, però, ha estat detingut
per un robatori en una urbanit-
zació del poble. La Policia Local
va avisar els Mossos i un cop al
lloc, els agents van iniciar la re-
cerca dels possibles autors fins
que van localitzar un home que
intentava fugir. Agents dels dos
cossos policials van perseguir
l’home, que feia cas omís de les
seves indicacions, fins que fi-
nalment va ser interceptat. Els
policies van comprovar que dos

dels pisos de la comunitat havien
estat forçats. A l’arrestat també
se’l relaciona amb dos robatoris
amb força més, un del mateix dia
a Montgat i l’altre al districte de
l’Eixample de Barcelona el des-
embre passat.

L’home va passar a disposi-
ció del jutjat de guàrdia de Ba-
dalona el divendres 7 de juliol, i
el jutge va decretar ingrés a pre-

só a l’espera de judici. A banda,
el detingut també es troba a
disposició de l’Audiència Na-
cional pel que determini.

El detingut haurà d’esperar
per saber quina petició de pena
li demana la Fiscalia com a pre-
sumpte autor dels robatoris. A
més, l’acusació d’homicidi a Xile
li pot suposar una condemna de
presó de 20 anys. 

La detenció es va produir el 5 de juliol. Foto: Arxiu

Detenen un home acusat
de cometre un homicidi a Xile

Montgat celebra una nova
edició de la Festa Cara al Mar

Pujol: “L’1-O no és vinculant i pot
tenir conseqüències jurídiques”

Jardí Lola Anglada | Nova nit de música
El Jardí Lola Anglada acollirà avui un nou concert en el marc del cicle Nits de
música. Serà a partir de les deu de la nit, amb l’actuació de Corde, un duet que
interpreta música de cinema. En la majoria dels casos, es cita amb antelació el tí-
tol de la pel·lícula per donar llibertat a la imaginació de l'oient o sorprendre'l.

‘Montgat 1705’ | Crida a la participació
El 18 de juliol l’Ajuntament ha fet una crida a les entitats del poble perquè participin

en la primera trobada d’enguany per organitzar l’esdeveniment Montgat 1705, un
acte que cada any commemora el desembarcament de les tropes austriacistes el 22

d’agost de 1705 a la platja de Montgat, en el marc de la Guerra de Successió.

Tiana

‘Las cloacas de Interior’, 
a la sala d’exposicions del Casal
DOCUMENTAL4Avui a les vuit
del vespre la sala d’exposicions del
Casal acollirà la projecció del do-
cumental Las cloacas de Interior,
en un acte organitzat per Òmnium
Cultural.

El documental és fruit de nou
mesos de feina d'investigació i
anàlisi, que acaben destapant per
primera vegada un entorn d'il·le-
galitats i de corrupció en el si del
Ministeri de l'Interior.

Dirigit per Jaume Roures,
amb guió de Jaume Grau i realit-
zació d'Andrea Ferrando, el do-

cumental tracta l’anomenada Ope-
ració Catalunya, a més d’altres ca-
sos com l'informe Veritas, la tra-
ma d'espionatge dins el PP de la
Comunitat de Madrid o l'informe
PISA, sobre el finançament de
Podem.

L’excap d'Assumptes Interns
de la Policia, Marceloni Martín
Blas, el comissari Jaime Barrado,
el sergent de la Guàrdia Civil,
José Oreja, i un alt funcionari del
Ministeri de l'Interior, que ha
preferit conservar l'anonimat, hi
apareixen com a testimonis.

L’alcaldessa de Tiana, Ester Pu-
jol, ha matisat en declaracions a
aquesta publicació part de les
consideracions que el primer
tinent d’alcaldia i regidor de
l’Àrea de Transició Nacional de
l’Ajuntament, Ricard Fabra, va
fer també a Línia Nord sobre la
celebració del referèndum de l’1
d’octubre, que la Generalitat
encara no ha convocat. 

Si Fabra no preveia “cap
problema” per a la cessió d’es-
pais municipals a la Generalitat
per celebrar el referèndum, Pu-
jol assegura que l’Ajuntament no
definirà la seva postura fins que
el Govern doni més informació
sobre la consulta. “El que es
farà l’1 d’octubre és una espe-
culació i una hipòtesi”, diu Pu-
jol. “La meva responsabilitat
com a alcaldessa és vetllar per la
seguretat jurídica dels treballa-

dors públics. De moment s’ha
anunciat una consulta no vin-
culant i que pot comportar con-
seqüències jurídiques”, afegeix.

L’alcaldessa recorda que la
Comissió de Venècia ha instat la
Generalitat a fer un referèn-
dum pactat i que el Consell de
Garanties Estatutàries va de-
clarar inconstitucional la parti-

da de pressupostos destinada a
la consulta i avisa que quan la
Generalitat faci la convocatòria
per l’1 d’octubre, l’Ajuntament
demanarà un informe jurídic
per valorar la seva implicació.

D’altra banda, Pujol consi-
dera que seria una “hecatombe”
que finalment la Generalitat no
convoqués cap consulta.

Andreu Merino
TIANA

Ester Pujol, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu
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Comarca

POLÍTICA4Una setmana abans
del referèndum de l’1 d’octubre
la CUP té previst organitzar un
gran acte de campanya pel Sí a
nivell nacional a Santa Colo-
ma. Serà el 24 de setembre,
l’últim diumenge abans de la
consulta, amb la qual cosa serà
un dels més destacats dels cu-
paires arreu del territori. 

Encara no es coneixen els
detalls, però segons ha pogut
saber Línia Nord, la CUP té la
intenció de celebrar l’acte a la
plaça Pau Casals. Serà el colo-
fó a un seguit d’actes de cam-
panya pel Sí al referèndum
que la ciutat acollirà des de
principis de setembre. El dia 7
la diputada colomenca de la
CUP al Parlament, Gabriela
Serra, participarà en un acte
previ a la Diada, mentre que el
15 o el 16 de setembre, Som
n’organitzarà un altre en el
qual es comptarà amb la par-
ticipació d’algun representant
del Sindicato Andaluz de Tra-
bajadores (SAT).

Tot plegat mentre continua
avançant la campanya Repú-

blica des de baix, impulsada
per representants electes de
Guanyem Badalona en Comú
(GBeC), Som Gramenet i Sant
Adrià en Comú (SAeC). La ini-
ciativa preveu guanyar suports
a la independència al Barcelonès
Nord. 

Fins ara, l’única candidatu-
ra que s’ha mostrat obertament
favorable al Sí és Som, mentre
que GBeC i SAeC han de decidir

si donen suport a nivell orgànic
a la campanya.

Fonts d’aquestes formacions
polítiques assenyalen que el gruix
de la campanya es desenvolupa-
rà durant el juliol i el setembre.
Preveuen un agost inhàbil i, a
més, en el cas de Santa Coloma
i Sant Adrià, la celebració de la
Festa Major a principis de se-
tembre també pot afectar el des-
envolupament de la campanya.

La diputada Gabriela Serra també participarà en un acte a la ciutat. Foto: Arxiu

La CUP preveu un gran acte de
campanya pel Sí a Santa Coloma

Obres al carrer Bogatell 
a Badalona i Sant Adrià

URBANISME4Des de fa uns dies
estan en marxa les obres d’urba-
nització del carrer Bogatell, entre
l’avinguda d’Alfons XIII a Bada-
lona i l’avinguda de Pi i Margall i
el carrer de Josep Royo a Sant
Adrià de Besòs.

Més enllà de la millora del pa-
viment, l’actuació preveu la su-
pressió de les barreres arquitec-
tòniques, la renovació i millora
dels serveis municipals, l’ade-
quació de l’enllumenat públic així

com el soterrament dels conteni-
dors de residus. 

La intervenció per millorar el
carrer Bogatell, que s’estendrà
durant els tres pròxims mesos i
mig, té un pressupost de 406.000
euros finançats per l’Ajuntament
de Badalona i el de Sant Adrià de
Besos i és executada pel Consell
Comarcal del Barcelonès.

Les obres es faran sense tallar
el trànsit per no perjudicar els es-
tabliments comercials de l’entorn.

Inclusió | Campus de futbol Behappy
Nens i nenes atesos per la Creu Roja al Barcelonès Nord participen al Campus
de Futbol Behappy, organitzat per la Fundació Privada de la Federació Catala-
na de Futbol. L’objectiu és promoure la inclusió social dels infants, facilitant-

los l’accés a la pràctica esportiva organitzada durant els mesos d’estiu.

RECONEIXEMENT4El projecte
Construint un ecosistema urbà in-
novador en envelliment actiu i sa-
ludable ha estat reconegut amb el
segell de Bona Pràctica del pro-
grama europeu URBACT, que
promou el desenvolupament urbà
sostenible integrat. 

Es tracta d’una proposta im-
pulsada per Badalona Serveis As-
sistencials (BSA) i ha estat esco-
llida entre les 270 iniciatives.
N’han premiat 96 més. 

Un pla badaloní 
per a l’envelliment
actiu rep un premi

COMMEMORACIÓ4El pavelló
de La Bastida acollirà dissabte un
torneig de voleibol durant tot el
dia per commemorar el Dia de
l’Orgull LGTBI. Hi haurà dos ni-
vells i els equips seran mixtos,
amb un màxim de nou membres
i un mínim de sis.

Cada equip haurà de tenir
dos homes i dues dones, tant si
són cisgènere com transgènere.
En tot moment predominarà el
sexe sentit i no el biològic. 

Santa Coloma
celebra un torneig
de vòlei LGTBI

CULTURA4Demà divendres Tia-
na celebrarà una sessió de cinema
a la fresca en la qual es projecta-
rà la pel·lícula d’animació infan-
til Canta. Serà a les deu de la nit
al Parc de l’Antic Camp de Futbol.

El film transcorre en un món
imaginari poblat per animals. El
protagonista és en Buster Moon,
un coala que regenta un teatre que
està en hores baixes i organitza un
concurs de cant per salvar-lo.

El cinema a l’aire
lliure de Tiana
porta ‘Canta’

MÚSICA4Dissabte acollirà aquest
dissabte el Barcelona Beach Fes-
tival. La platja del Fòrum i el
Parc de la Pau seran l’escenari del
festival de música electrònica,
que obrirà les seves portes a dos
quarts de cinc de la tarda.

El cartell està format per ar-
tistes com Hardwell, Dimitri Ve-
gas & Like Mike, Axwell Ingros-
so, Garrix, Kittens, Armin Van
Buuren, Lost Frecuencies, Brian
Cross & JP Candela i KYGO.

Sant Adrià acull el
Barcelona Beach 
Festival dissabte

SUBVENCIONS4L’Ajuntament
de Montgat ha obert aquesta
setmana la convocatòria per ac-
cedir a ajuts per a malalts crò-
nics, per una banda, i per a la re-
ducció de la càrrega tributària de
l’Impost de Béns Immobles
(IBI), per l’altra.

Les sol·licituds es poden pre-
sentar a l’Oficina d’Atenció al
Ciutadà fins al pròxim 9 d’agost,
juntament amb la documentació
que acredita els requisits.

Montgat convoca
ajuts per a malalts
crònics i per a l’IBI

REFUGIATS4Badalona ha estat
una de les ciutats que s’ha adhe-
rit a la campanya #VeniuJa que té
l’objectiu de fer pressió al govern
espanyol perquè aculli més per-
sones refugiades. La data límit per
a l’arribada de refugiats és el 26 de
setembre. Al web de l’Ajunta-
ment hi ha un compte enrere
amb aquesta data, que és quan el
govern hauria d’acomplir el com-
promís d’acollir 17.387 persones.

Badalona fa
pressió perquè el
govern aculli més



19 | 

línianord.cat 13 juliol 2017

Comerç

Santa Coloma anima el juliol
amb el Corre-tapa d’Estiu

SANTA COLOMA4Uns 25 bars i
restaurants de la ciutat partici-
paran aquest cap de setmana en
el Corre-tapa d’Estiu, una ruta
gastronòmica en la qual s’oferi-
rà una tapa i una beguda –vi o
cervesa– per 2,5 euros. 

Ho organitza Moritz gràcies
al convenir que té amb l’Ajun-
tament. També hi col·laboren els
comerciants de l’Agrupació, que
volen demostrar el potencial
gastronòmic de les tapes i el
“sabor autèntic” colomenc. 

Dels 23 participanTs, 13 són
associats de l’Agrupació, cosa

que demostra el pes de l’entitat
al Corre-Tapa. Una ruta gas-
tronòmica que se celebrarà de 12
a 3 de la tarda dissabte i diu-
menge. En un principi es va
plantejar la possibilitat de fer-la
de nit, per les altes temperatures,
però finalment els restauradors
es van fer enrere i es va decidir
fer-lo al migdia. 

Entre altres, els establiments
participants oferiran creacions
com ara bombes, mandongui-
lles, fideuà, pizza, quesadillas,
hamburgueses o platets típics
d’altres països. 

Tendència | Catalunya, el segon lloc de l’estat on és més car comprar ‘online’
Segons assenyala un estudi de Soysuper, Catalunya és el segon lloc de l’estat on és més car comprar per inter-
net, per darrere de les Illes Balears, la qual lidera el rànquing. Per contra, la comunitat autònoma més barata
per fer compres a la xarxa és Galícia, seguida de Múrcia, Extremadura, Madrid i Andalusia. Barcelona, per la

seva banda, és la quarta més cara d’un rànquing provincial que encapçala la manxega Ciudad Real.  

BADALONA4Un dels epicen-
tres de la vida social del barri de
Sant Roc, el seu mercat, està d’a-
niversari. Diumenge complirà
30 anys de vida, i els paradistes
han volgut commemorar aques-
ta efemèride amb dos dies de
festa. Demà, els comerciants
regalaran obsequis als seus
clients i globus per als més pe-
tits de la casa i, al llarg de tot el
matí i fins al migdia, es farà una
xocolatada on estan convidats
tots els clients del mercat. 

L’endemà, dissabte dia 15, es
tornaran a fer regals als visitants
i a partir de les 11 del matí el cen-
tre del mercat acollirà un grup de
ball llatí, que amenitzarà la jor-
nada festiva. “La gent veu que el
mercat està guarnit des de Sant
Joan i s’interessa per l’aniver-
sari”, comenta a Línia Nord la
presidenta dels paradistes de
l’equipament, Esther Blanco. 

Com que el dia de l’aniver-
sari cau en diumenge, els para-
distes van decidir avançar la
celebració als dos dies ante-
riors per aprofitar al màxim. 

Amb aquests dos dies de
festa els paradistes volen re-
cordar la importància d’un mer-
cat que va obrir el juliol del
1987 per donat resposta a la
manca d’equipaments que patia
el barri. El Mercat de Sant Roc,
per altra banda, dóna servei als
veïns i veïnes dels barris d’Arti-
gas, El Remei i El Congrés.

Ubicat entre els carrers d’An-
selm Turmeda, Sant Joan Evan-
gelista i l’avinguda del Congrés
Eucarístic, el mercat és rectan-
gular i té dues plantes, amb una
superfície comercial d’un miler
de metres quadrats. De fet, la se-
gona planta acull un centre cívic.
Va ser projectat pels arquitectes
Josep Bonet i Cristian Cirici

El mercat va ser inaugurat el 1987. Foto: Google Maps

El Mercat de Sant Roc celebra
30 anys amb dos dies de festa
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La manca
de liquiditat
econòmica
del CF Ba-
dalona po-
dria acabar-
se avui ma-

teix. De fet, aquest mateix matí
està previst que se celebri una
reunió entre directius del club i
representants municipals per
acabar de desbloquejar la situa-
ció i, un cop s’hagi resolt, el Ba-
dalona ingressaria la quantitat
que tenia estipulada en concep-
te de subvenció i de patrocini i
podria començar a incorporar ju-
gadors per a la primera plantilla
de la temporada que ve.

El president, Miguel Ángel
Sánchez, ha explicat a Línia
Nord que després d’una tro-
bada que el club i el consistori
van mantenir dilluns es va arri-
bar a un “principi d’acord”,
però encara s’ha de posar negre
sobre blanc.

NOMÉS CINC JUGADORS
De fet, ara per ara, la primera
plantilla del CF Badalona no-
més té cinc jugadors: Moyano,
Toni Lao, Sandro Toscano, Moha
i el davanter centre Rubén Enri
(que arribarà cedit per l’Espan-
yol, que assumeix tota la fitxa, tot
i que el club escapulat encara no
ha fet oficial la incorporació).

En un principi l’equip hau-
ria de tornar als entrenaments
dilluns que ve, però Sánchez ha
assegurat que aquesta data es
pot ajornar. El club ja tindria
avançades les negociacions amb
diferents jugadors que ara ma-
teix estarien lliures de contacte,
però de moment no s’ha fet ofi-
cial cap incorporació.

El club espera signar avui l’acord amb l’Ajuntament. Foto: Arxiu

La situació econòmica del CF
Badalona es pot resoldre avui
» El club i l’Ajuntament mantindran una reunió aquest matí

» La primera plantilla escapulada, ara per ara, només té cinc fitxes

Morera i Pascu es 
‘passen’ al futbol platja

L’estiu és una
època de baixa
intensitat so-
bre el verd de
la gespa dels
camps de fut-

bol, però aleshores el futbol plat-
ja demana pas i dues jugadores
del Seagull, Laura Morera i Car-
la Pascual, estan aprofitant que
les gavines no tenen competició
per competir sobre la sorra.

El millor resultat dels da-
rrers dies ha estat per a Pascu,
que ha guanyat la Copa Cata-
lunya amb el seu altre equip, el

Roses Platja. El conjunt de l’Alt
Empordà va aconseguir el títol
del país a Vilanova i la Geltrú
contra en CN Caldes FS (3-4) en
un partit en el qual les de Pascu
van haver de remuntar a l’últim
període després d’haver arribat
a anar perdent per 3-1.

Per la seva banda, Morera va
formar part de la selecció es-
panyola que va acabar en cin-
quena posició al campionat d’Eu-
ropa que es va disputar a Naza-
ré (Portugal). Les espanyoles no
van poder revalidar el campionat
que van conquerir l’any passat.

Reforç de luxe.
Dilluns passat, la
Fundació Grama
va fer oficial que
un dels inquilins

de la porteria del club la tempo-
rada que ve serà Toni Teixeira. 

El porter barceloní de 30
anys arriba a Santa Coloma des-
prés de 12 temporades consecu-
tives defensant la porteria de
l’AE Prat, on s’havia convertit
en tot un referent del club i en el
capità del conjunt potablava.

Teixeira té experiència a Segona
B (de fet, el curs passat va jugar
en aquesta categoria), a Tercera
divisió i també a Primera cata-
lana, a banda d’haver disputat
partits amb la selecció amateur.

A banda d’aquesta incorpo-
ració, abans-d’ahir el club tam-
bé va anunciar el fitxatge del
davanter Albert Jiménez, que
arriba procedent del San Juan
Atlético de Montcada, i que la
temporada passada va ser un dels
referents ofensius de l’equip

montcadenc anotant 14 gols. Tot
i això, durant la seva presentació,
Jiménez va posar-se el repte d’a-
rribar a les 20 dianes.

CALENDARI DEFINIT
Per altra banda, a finals de la set-
mana passada es va publicar el
calendari definitiu de la lliga
2017-18. La Fundació debutarà
el diumenge 3 de setembre a do-
micili en un dels camps més exi-
gents de la categoria, el munici-
pal de Nou Barris de la Monta. 

Pascu ha guanyat la Copa Catalunya amb el Roses. Foto: FCF

La Fundació Grama fitxa Teixeira

Santa Coloma | Arrenca un campus solidari al camp Les Oliveres
Dimarts de la setmana passada va arrencar el primer Campus solidari de futbol BeHappy,

una iniciativa de la Fundació de la Federació catalana de futbol que compta amb l’ajuda de
la Fundació Pare Manel, de la Creu Roja i de la Fundació del Barça. El campus, en el qual hi

participen nens de famílies en risc d’exclusió social, s’està fent al municipal Les Oliveres.
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El compte enrere
cap al debut euro-
peu ja ha comen-
çat. Abans-d’ahir
es va fer el sorteig
de la primera eli-
minatòria prèvia de
la Champions Lea-
gue de bàsquet,
que ha emparellat

el Divina Joventut amb el Dina-
mo Tbilisi, el vigent campió de la
Super League de Geòrgia.

El partit d’anada d’aquesta eli-
minatòria es jugarà el dia 19 de
setembre al Tbilisi Sports Palace
de la capital georgiana, mentre
que el segon enfrontament entre
badalonins i georgians serà dos
dies després a l’Olímpic.

Si el Divina Seguros Joventut
passa la ronda, s’enfrontarà a la
segona fase al Kataja Basket de
Finlàndia. El partit d’anada es dis-
putarà al Palau Olímpic el dia 24
de setembre i la tornada el 26 de
setembre a Finlàndia. 

El rival dels verd-i-negres a la
tercera fase, en cas de superar l’e-
liminatòria seria el Bonn. El par-
tit d’anada també seria a l’Olím-
pic el dia 29 de setembre i la tor-
nada a Alemanya el 2 d’octubre.

Si l’equip supera les rondes
prèvies, entraria al grup D de la
fase de grups juntament amb el

Sidigas Avellino, el Besiktas, el
Zielona Gora, el BC Oostende, el
CEZ Nymburk, l’Aris de Salòni-
ca i un altre equip que també vin-
dria de la prèvia. La fase de grups
començarà el 10 d’octubre.

CONFIGURACIÓ DE LA PLANTILLA
Per poder jugar aquests partits, la
Penya necessitarà un equip com-
petitiu i durant aquests dies s’es-
tà començant a moure el mercat.
Diumenge a la nit va acabar el ter-
mini per presentar ofertes sobre
aquells jugadors adscrits al dret
de tempteig a l’ACB i el Joventut
sap que si Luka Bogdanovic, Je-
rome Jordan i Tomasz Gielo no
reben una oferta de l’estranger,
l’any que ve continuarien a l’equip

si accepten les seves respectives
ofertes de renovació.

De moment, l’equip ja ha
anunciat la incorporació del pivot
suec de 19 anys Simon Birgander,
que arriba procedent del CB Cla-
vijo de LEB Or. L’escandinau ha
signat un contracte de tres anys.
En canvi, qui no continuarà a Ba-
dalona és Albert Sàbat, que jugarà
a l’Obradoiro després que la Pen-
ya no igualés l’oferta gallega.

NOGUÉS PASSA PEL QUIRÒFAN
Qui sí formarà part de la Penya
2017-18 és José Nogués, que
després d’una temporada amb le-
sions va passar pel quiròfan
abans-d’ahir per resoldre els seus
problemes d’hèrnia de disc.

El moment en el qual va sortir la bola de la Penya al sorteig. Foto: CL

Penya-Dinamo Tbilisi, primera
eliminatòria de la Champions

El segon campus de Cruz i 
Domínguez acaba dissabte

BARCELONÈS NORD4Demà
passat serà la darrera jornada dels
vuit dies frenètics del campus que
la badalonina Anna Cruz i la
montgatina Sílvia Domínguez
han organitzat a Tiana per segon
any consecutiu.

Gairebé un centenar de nois
i noies estan podent gaudir, des
del dissabte de la setmana pas-
sada, de jornades de tecnificació,
treballs individualitzats i col·lec-

tius i també jornades lúdiques a
la piscina de la Casa de la Con-
reria. A més, els participants es-
tan podent competir en una com-
petició anomenada Summerlea-
gue Face to face que també s’a-
cabarà aquest dissabte.

A banda de gaudir amb Cruz
i Domínguez, els participants
van rebre la visita d’una altra
campiona d’Europa, la mallor-
quina Alba Torrens.

Cris Hurtado, subcampiona
d’Europa de bàsquet 3x3

Només Rússia
va evitar que
Cristina Hurta-
do coronés el
seu gran any
amb l’Snatt’s

Sant Adrià proclamant-se cam-
piona d’Europa de 3x3 amb la se-
lecció espanyola.

La dorsal ‘11’ lila va plantar-se
a la final de l’Europeu, que es va
disputar a Amsterdam entre el di-
vendres i el diumenge de la set-
mana passada, després d’acon-
seguir superar Eslovàquia a la
fase prèvia (21-4), Itàlia en la ron-
da de quarts de final (11-15) i els
Països Baixos en el partit de se-
mifinals (9-11). 

Després de l’enfrontament
contra les neerlandeses, el con-
junt format per Paula Palomares,
Aitana Cuevas, Irene San Román
i la mateixa Hurtado va accedir a
la final, però no va poder derro-
tar les eslaves, que van aconseguir
un parcial de 3-11 a la segona part
del partit per adjudicar-se la vic-
tòria per 14-22.

CONVOCATÒRIES A PUNT
Hurtado, però, no serà l’única que
tindrà compromisos amb selec-
cions estatals, ja que durant els úl-
tims dies la Federació espanyo-
la ha anunciat les seves convo-
catòries per a diferents torneigs
sub15, sub16, sub18 i sub19.
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AGENDA SETMANAL
DILLUNS 17 DE JULIOL
19:30 On es desborda el sol, un llibre de Pere Tà-

pias, es presentarà a l’Espai Betúlia en una tar-
da on se celebrarà una vetllada poètica. / Es-
pai Betúlia.

15 I 16 DE JULIOL
12:00 Un cap de setmana per llepar-se els dits.

Arriba el Corre-tapa d’Estiu, en el qual par-
ticiparan més d’una vintena de locals de tota
la ciutat. 

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Des de diluns passat està oberta la

matrícula dels cursos de català que, a partir
del setembre, es faran al Centre de Norma-
lització Lingüística L’Heura.

DEMÀ 14 DE JULIOL
Tarda El Polidor ha preparat una sessió de

Monopoly per aquest divendres, pensada per-
què tothom pugui gaudir d’aquest entretingut
i clàssic joc de taula. / Centre de producció cul-
tural i juvenil Polidor.

DILLUNS 17 DE JULIOL
Tarda Els gamers de la ciutat tenen una cita obli-

gatòria aquest dilluns a la tarda al Polidor, on
es farà una jornada de videojocs. / Centre de
producció cultural i juvenil Polidor.

DILLUNS 17 DE JULIOL
08:00 En el marc de les activitats de l’Estiu Jove,

dilluns que ve s’ha preparat una excursió al
complex de Port Aventura World, a Salou. S’on-
clou autocar, monitor i entrada.

DIMARTS 18 DE JULIOL
19:00 Dimarts que ve es farà la projecció del ví-

deo Montgat 1705 enregistrat l’any passat per
fer una crida per trobar gent que vulgui par-
ticipar al setembre. / Sala Pau Casals.

DEMÀ 14 DE JULIOL
10:30Bike Tiana ha preparat una sortida en BTT

per la vila pensada per a joves de més de 12
anys. La sortida es farà des del Centre Cívic
l’Escorxador.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

A la vila s’estan ultimant els prepara-
tius de cara a la XXVIII Festa de cara al
mar, a càrrec del Pòsit de pescadors de
Montgat, el Masnou i Premià de Mar.
/ Platja de les Roques.

Tot a punt a la vila per a la 
XXVIII Festa de cara al mar
Dissabte 15 de juliol a les 21:00

Santa Coloma tornarà a celebrar la Fes-
ta de l’Orgull, una jornada reivindica-
tiva per al col·lectiu LGBTI amb concerts,
actuacions i la cloenda de les Bruixes
de Gramenet.

La ciutat es bolca 
amb la Festa de l’Orgull

Dissabte 15 de juliol a les 18:30

Un taller per preparar
còctels sense alcohol

Dissabte 15 de juliol a les 18:00

La cinquena edició de les Nits al Port
tornen amb actuacions musicals i es-
pectacles de dansa de primer nivell. /
Port Esportiu Marina.

Badalona torna a gaudir
amb les Nits al Port

14 i 15 de juliol a les 22:00

El Punt d’Informació Juvenil ha preparat
un taller en el qual s’ensenyarà els as-
sistens a preparar còctels sense alco-
hol. / Centre Cívic l’Escorxador..

BADALONA4La gran cita de
l’any 2017 ja és aquí. Demà al
matí començaran els dissetens
Campionats del món de natació
a Budapest, la cita per a la qual els
esportistes s’han estat preparant
d’ençà que van acabar els Jocs
Olímpics de Rio de l’any passat.
I com no podia ser d’una altra
manera, aquest és el cas de Mireia
Belmonte que després d’haver-se
recuperat completament de les
molèsties a l’esquena que la van
apartar del Mundial de Kazan de
fa dos anys ja està a punt per
afrontar un campionat que li
arriba en un moment de plena
maduresa.

Belmonte, que ara té 26 anys,
arriba a la cita hongaresa en ple-
nitud de forma i voldrà engreixar
el seu palmarès de metalls en un
campionat del món en el qual, ara
mateix, hi ha dues medalles de
plata (200 metres papallona i
400 metres estils) i una de bron-
ze (200 metres estils) que va
aconseguir a Barcelona el 2013.

La badalonina va aconseguir
les 10 mínimes que s’havia pro-
posat en el 18è Campionat d’Es-
panya que es va disputar fa uns
mesos a Pontevedra i que va ser-
vir per decidir els bitllets per a Bu-
dapest. Aquesta setmana, però,
Belmonte encara és al CAR de

Sierra Nevada, on ultimarà la
seva preparació de cara a les
proves de natació, que arrencaran
el diumenge 23.

QUILÒMETRE VERTICAL
I precisament la muntanya de
Sierra Nevada va ser l’escenari del
darrer repte de la nedadora, el
quilòmetre vertical, una de les
proves del VIII Mountain Festi-
val Sierra Nevada. Belmonte,
acompanyada per alguns dels
nedadors que aniran amb ella en
l’expedició espanyola (Jimena
Pérez i Antonio Arroyo) va com-
pletar la travessia en 1 hora 10 mi-

nuts i 54 segons. “És gratificant al
final, perquè quan puges i ho pas-
ses malament, la recompensa
emocional és força bonica”, va ex-
plicar la badalonina, visiblement
cansada després de l’esforç d’a-
questa prova.

RENOVA AMB SPEEDO
Abans de viatjar cap a Budapest,
però, la badalonina ha vist com
la marca que la vesteix, Speedo,
ha renovat la seva vinculació
amb ella. Belmonte i la com-
panyia nord-americana conti-
nuaran caminant junts fins, com
a mínim, l’any 2020.

La badalonina viatjarà cap a Budapest en els pròxims dies. Foto: Speedo

Recta final cap al mundial:
Belmonte, a punt per a Budapest

Domínguez: “La proposta del
Catgas em va atraure molt”

“Em quedava un
any de contracte
amb el Benfica
quan vaig rebre
la trucada de Cat-

gas Energia. Em van presentar un
projecte il·lusionant i jugar en un
club històric com aquest em va
atreure molt”. Aquestes van ser
les paraules de Cristian Domín-
guez en la seva posada de llarg
amb el Catgas Santa Coloma. 

El porter de 35 anys va apa-
rèixer per primer cop com a ju-
gador del conjunt colomenc (ha
decidit que lluirà el dorsal nú-
mero 24) i va assegurar que “des-
prés d’una experiència positiva a
Portugal vaig decidir que tornar
a l’LNFS era el millor”. El seu ri-

val sota pals serà Abraham, però
per a Domínguez, la seva expe-
riència no li dóna avantatge per
ser titular. “A mi no m’importa
haver de lluitar per la titularitat
contra el millor porter del món o
contra un jove que pugi amb ga-
nes”, va dir, al mateix temps que
va afirmar que l’obligació del
club és consolidar-se entre els vuit
millors de la lliga i arribar com
més lluny millor a la Copa del Rei.

DEBUT CONTRA EL CARTAGENA
Per altra banda, abans-d’ahir es
va sortejar el calendari de la lliga.
El Catgas debutarà a casa el cap
de setmana del 16 i el 17 de se-
tembre rebent la visita del Plás-
ticos Romero Cartagena.
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